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Referat fra møde i Hillerød Kommunes Grønt Råd  

17. december 2024  

Deltagere Grønt Råd: 

Stig Englund, Dansk Ornitologisk Forening DOF (SE) 

Jørgen Nielsen, Danmarks Naturfredningsforenings lokalkomité Hillerød DN (JN) 

Jørgen Schultz, Hillerød Samvirkende Idrætsforeninger (JS)  

Jonna Larsen, Naturhistorisk Forening (JL) 

Inge Holding Christoffersen, Nordsjællands Landboforening (IHC) 

Kaj Larsen, Danmarks Sportsfiskerforbund (KL) 

Jørgen Jacobsen, Danmarks Jægerforbund (JJ) 

Esben Aarsleff, Museum Nordsjælland (EA) 

 

Fra forvaltningen 

Vibeke Meno, sektionsleder for Natur, Miljø og Klima og formand for Grønt Råd 

Kirstine Thoresen-Lassen, Naturteamet og sekretær for Grønt Råd 

Referenter: Kirstine Thoresen- Lassen og 

Vibeke Meno 

Dato: 17. december 2024 

Tid og sted: kl 14.00 til !6.00  på Hillerød 

Rådhus  

Afbud/ikke til stede:  

Anna Thormann, Naturstyrelsen Nordsjælland 

Finn Hansen, Haveselskabet 

Anne Mette Højgaard Schoeller, Friluftsrådet 

 

Emner Referat 

Velkommen  Nyt medlem Jonna Larsen indtræder som repræsentant for Naturhistorisk 
Forening. Hun blev budt velkommen. 
Der var en præsentationsrunde. 
 
 
 
 
 
 
 

Oplæg om 

miljøvurdering af 

Freerslev Kildeplads 

ved Flemming 

Nygaard Madsen, 

Hillerød Forsyning 

(HFORS) 

Flemming N. Madsen holdt oplæg. Miljøkonsekvensrapport og udkast 

til tilladelse efter miljøvurderingsloven for Freerslev Kildeplads er p.t. i 

høring. Høringsmateriale kan ses på kommunens hjemmeside: Høring 

Freerslev Kildeplads  

 

 

Opklarende spørgsmål fra Grønt råds medlemmer blev besvaret. 

https://www.hillerod.dk/demokrati-og-indflydelse/involver-dig/horinger-afgorelser-og-borgermoder/horinger/miljokonsekvensrapport-freerslev/
https://www.hillerod.dk/demokrati-og-indflydelse/involver-dig/horinger-afgorelser-og-borgermoder/horinger/miljokonsekvensrapport-freerslev/
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Drøftelse af 

Danmarks 

Naturfredningsforen

ing, Hillerøds (DN) 

forslag om 

omlægning af 

regnvandsafledning 

ved Ullerød 

bebyggelsen samt 

drøftelse håndtering 

af sager hvor Grønt 

Råd giver udtalelse.  

 

DN har sendt forslaget til Grønt Råds medlemmer og til Natur, Miljø 

og Klimaudvalgets medlemmer. Jørgen Nielsen vil høre om Grønt råd 

kan støtte forslaget.  

 

Museum Nordsjælland: Ingen bemærkninger 

Danmarks Jægerforbund: Ingen bemærkninger. Støtter forslaget 

Hillerød Samvirkende Idrætsforeninger: Ingen bemærkninger. Støtter 

forslaget 

Danmarks Sportsfiskerforbund: Ser udfordringer med det foreslåede 

tracé ift. faldforholdene. Man kan overveje alternative tracé. Forløbet 

bør være mere ”organisk” i stedet for lige streger. Afledning af 

overfladevand fra ny motorvej øger vandmængden. Man skal være 

opmærksom på hensyn til bæverne. Støtter forslaget.  

Nordsjællands Landboforening: Jorden ejes af kommunen. Det er godt 

med åbne vandløb. Den praktiske projektering kræver faglig 

ekspertise.  

DOF: Der skal hydrologer til at se på vandafledningen. Støtter 

umiddelbart projektet 

Naturhistorisk forening: Henviser til udtalelse fra 3. november 2024 

hvor foreningen har vendt forslaget: ” Natur Nord´s bestyrelse har 

holdt møde den 29/10 og blandt andet drøftet DN´s forslag.  

Bestyrelsen finder forslaget spændende og tror, det kan bidrage til 

grønnere natur, i hvert fald ser det ud til at kunne give bæverne mere 

arbejdsro og sommerhusejerne lavere vandstand.  Hillerød 

Kommunes politikere og fagfolk må arbejde videre med forslaget og 

finde ud af, om det kan realiseres”. 

DN: Der vil være udgifter til projektet. Måske kan man få 

Vejdirektoratet til at medvirke til at afholdelse af udgifterne. DN har 

klaget over 8 udledningstilladelser til den nye motorvej som påvirker 

vandafledningen via Ullerød Nord.  

 

 

Forslag fra Jørgen Nielsen DN om hvornår rådet kan udtale sig i 

sager:  

 Kan Rådet kun udtale sig, hvis der er 100% enighed eller 

kan et flertal udtale sig på Rådets vegne (evt. med 

mindretalskommentarer): Rådets medemmer var enige om at 

Grønt Råd vurderer fra sag til sag om der skal være 

mindretalsudtalelser. Der blev henvist til kommissorium hvor 

der står: ” Det er ikke nødvendigt at Grønt Råd kommer med 

en konsensusudtalelser idet rådet er sammensat af 

interesseorganisationer med forskellige formål og 

kompetencer. Samtidigt kan den brede sammensætning af 

rådets medlemmer føre til forskellige udtalelser, som kan 

belyse forespurgte sager fra forskellige vinkler og herigennem 

skabe bredde”.   

 Hvilken rolle spiller formandsskabet, når der skal træffes 

beslutninger? Der blev henvist til kommissoriet hvor der står at 

Grønt Råd ikke har beslutningskompetence, men har som 

formål at rådgive og give anbefalinger. Vibeke Meno er som 

formand bindeleddet mellem Grønt Råd og forvaltningen.  

SE, DOF: Ser formanden som en formidler af kommunens 

opgaver og projekter.  
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Emner Referat 

Der var enighed om at formand og næstformand sammen udarbejder 

dagsorden til Grønt Råds møder.  

Der blev ikke konkluderet endeligt om hvad formandskabets rolle er. 

Henvisning til kommissoriet.  

 

 

Valg af 

næstformand for 

Grønt Råd 

Et enigt Grønt Råd besluttede at Inge Christoffersen Holding bliver 

næstformand og Stig Englund er stedfortrædende næstformand.  

Nyt fra kommunen 
Oplysning og info om kommunens Natur og Biodiversitetspuljen hvor 

alle foreninger og grupper af privatpersoner kan søge om tilskud til 

tiltag der styrker natur og biodiversitet. Hvordan man søger fremgår 

af kommunens hjemmeside Link Søg om penge til mere natur og 

biodiversitet i dit område  

 

Stort fokus på implementering af grøn trepartsaftale. Meget er uvist 

endnu. Medlemmerne kan følge med på diverse hjemmesider. F.eks. 

Ministeriet for Grøn Trepart https://mgtp.dk/ og 

Kommunernes Landsforening https://www.kl.dk/klima-og-

erhverv/klima/groen-trepart 

 

Spildevandsplan er i proces. Udkast forventes politisk behandlet i 

februar 2025 og forventes i høring i foråret 2025. 

 

 

 

https://www.hillerod.dk/service-og-selvbetjening/natur-miljo-og-klima/naturen-omkring-dig/natur-og-biodiversitetspuljen/%23:~:text=og%20biodiversitet%20i%20jeres%20lokalomr%C3%A5de%2C%20s%C3%A5%20har%20I%20mulighed%20for%20at%20s%C3%B8ge%20penge
https://www.hillerod.dk/service-og-selvbetjening/natur-miljo-og-klima/naturen-omkring-dig/natur-og-biodiversitetspuljen/%23:~:text=og%20biodiversitet%20i%20jeres%20lokalomr%C3%A5de%2C%20s%C3%A5%20har%20I%20mulighed%20for%20at%20s%C3%B8ge%20penge
https://mgtp.dk/
https://www.kl.dk/klima-og-erhverv/klima/groen-trepart
https://www.kl.dk/klima-og-erhverv/klima/groen-trepart
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Bordet rundt Kaj Larsen (KL), sportsfiskerne:  

Orientering om gydegravninger, fiskeri efter moderfisk og 

skarvregulering 

 

Esben Aarsleff (ES), Museum Nordsjælland):  

Orientering om at udgravningen af landsbyen Egespur, der er dukket 

op i det kommende Stadionkvarter, ligger stille hen over vinteren. Til 

gengæld er der stadig gang i udgravningerne på den kommunale 

andel af Favrholm, hvor vi undersøger en boplads fra ældre jernalder. 

I netop denne periode har der været omfattende aktivitet i Favrholm, 

som syntes at være fuldt udbygget for 1700-2000 år siden. I den 

indre del af Hillerød by følger vi med i flere anlægsarbejder. Selvom 

kloakarbejdet i Helsingørsgade ligge stille i julemåneden, er der stadig 

gang i afledte gravearbejder. På de arealer, hvor der ikke er forstyrret 

af tidligere forsyningsledninger, dukker der både 16- og 1700 tals 

fund og konstruktioner op. 

 

Jørgen Jacobsen, Jægerne i Hillerød:  

Orientering om reguleringsaktiviteter af ræv og mink.  

 

Stig Englund, DOF:  

Intet nyt. 

 

Jørgen Nielsen, DN:  

Orientering om DNs affaldsindsamling og DNs klage over afledning af 

regnvand fra 8 bassiner i forbindelse med anlæg af 

Hillerødmotorvejens forlængelse. 

 
Inge Holding Christoffersen, Nordsjællands Landboforening: 

Orientering om flg.: 

TREPART 

Landboforeningen er meget optaget af det videre arbejde med 

trepartsforhandlingerne som både omhandler et større fokus på 

natur, fremtidens fødevareproduktion og kvælstofbelastning. 

I Landbruget er der tilfredshed med, at der nu er landet en politisk 

rammeaftale. Det at kunne samle normalt modstridende parter i at 

forpligte dem/landbruget i en aftale, der rækker langt ind i fremtiden. 

Trepartsaftalen får betydelige og varige spor i landbruget i mange år 

og i flere generationer. 

  

Trepartsaftalen består ikke bare af målsætninger og regnestykker idet 

der i aftalen bygges en helt ny motor for arbejdet med klima og miljø, 

ligesom nye strukturer - både kommunalt og med Ministeriet for Grøn 

Trepart - skal sikre et højere tempo fra myndighedernes side. Som 

Landbrug & Fødevarer udtrykker det: Vi synes at det er tiltrængt. 

Både natur, klima og det gode landmandskab vinder, når vi erstatter 

forældede vandmiljøindsatser og alle deres funktionsfejl med nye 

tilgange. Når bureaukrati og ventetider mindskes for at få gang i nye 

klimavirkemidler. Og når skrivebordsløsninger erstattes af lokal 

forankring. Nu trækker Danmark på samme hammel. Dét er der en 

stor styrke i. 
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Emner Referat 

Nordsjællands Landboforeningen ser frem til at arbejdet i de såkaldte 

lokale treparter vil være tillidsfuldt, respektfuldt og med faglig og 

lokal forankring om at nå det fælles mål. Landboforeningen er meget 

indstillet på at få samarbejdet til at fungere optimalt og effektivt. 

  

BNBO 

I foreningen er man meget frustreret over den langsommelige – og i 

nogle tilfælde ikke eksisterende – sagsbehandling, der er omkring 

BNBO i Hillerød. Der er indgået enkelte lokale aftaler – men desværre 

er det primært HOFOR opsættende for få afsluttet mange aftaler. Der 

mangler ligeledes udredning omkring de nye kildepladser. 

  

Jonna Larsen, Naturhistorisk Forening:  

Intet nyt 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

Jørgen Schultz, Hillerød Samvirkende Idrætsforeninger (HSI)  

Orientering om at HSI samarbejder med Hillerød Kommune (ISU) og 

DGI Nordsjælland om at etablere en 3-årig partnerskabsaftale om 

udvikling af nye aktiviteter for idrætsudøverne i Hillerød, som 

forventes at kunne vedtages i starten af 2025.  

HSI samarbejde med Hillerød Kommune (ISU) og C4 om et nyt 

koncept for afvikling af Idrættens Dag, som vil blive afviklet sammen 

med Byfesten medio 2025. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Næste års møder Forslag om at møder i Grønt råd holdes tirsdage eller torsdage kl. 14-

16. (skal tjekkes med rådets øvrige medlemmer som ikke var til stede 

ved dette møde.) 

Møde mellem Grønt Råd og Natur, Miljø og Klimaudvalget holdes 6. 

maj 2025. 

Formanden vil sørge for dialog med næstformand ifm. dagsordener til 

møder i grønt Råd. Der holdes 4 årlige møder og en besigtigelsestur 

jf. kommissoriet. 

Grøn trepart skal være et emne på samtlige møder i Grønt Råd i 

2025. Hver organisation redegør for egne aktiviteter ift. grøn trepart. 

 

 


